
Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich  
i Strategii Rozwoju Powiatu 

 
                     Nr  3/2008  w dniu 25.02.2008r. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16.00 zakończono o godz. 18.30 
 
  

L.p Imię i nazwisko 
 

Podpis 

1. Sławomir Maciaszek     
- Przewodniczący Komisji 

Obecny 

 2. 
  

Jerzy Springer     
- Wiceprzewodniczący 

Obecny 

 3. 
  

Irena Wojewódzka - Kucz     
          - Sekretarz Komisji 

Obecna 

4. 
 

Józef Sulikowski    Obecny 

5. Andrzej Zając 
 

Nieobecny 

6. Andrzej Wieczorek     
 

Obecny 

7. Ewertowski Wiesław    
 

Obecny 

8. Grzegorz Owczarzak 
 

Obecny 

      9. Jerzy Piasecki Obecny 

     10. Andrzej Bielecki Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Andrzej  Zając 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

2. Michał Piechocki –     Starosta Wągrowiecki   
3. Dorota Ewertowska – kierownik biura powiatowego  ARiMR w Wągrowcu  
4. Andrzej Sebastyański – Sekretarz Powiatu  
5. Danuta Królczyk – Skarbnik Powiatu  

 
 
  
 
 

 



1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 

1.1.  Analiza nakładów poniesionych ma administrację i obsługę jednostek powiatowych. 
1.2.  Analiza materiałów na sesję 

 
2.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI. 
Przewodniczący Komisji po sprawdzeniu obecności członków Komisji i stwierdzeniu 
quorum, przegłosował protokół z poprzedniego posiedzenia. Za przyjęciem protokołu byli 
wszyscy obecni członkowie Komisji. 
Przewodniczący Komisji poinformował że uchwalenie programu dotyczącego usuwania 
azbestu nie nastąpi na najbliższej sesji, czyli dnia 27.02.2008r. Uchwalenie tego programu 
przesunie się w czasie ze względu na przygotowania do uchwalenia odpowiednika 
wojewódzkiego tego programu (prawdopodobnie czerwiec – lipiec br.).  
 
Pani Kierownik Ewertowska omówiła temat „Przyjęcie informacji o działalności Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Powiecie Wągrowieckim”. Poinformowała, że  
w agencji został powołany nowy Prezes. Przestano zatrudniać pracowników sezonowych.  
W Wągrowcu zatrudnia się na stałe 20 pracowników. Nie przewiduje się większego 
zatrudnienia. W 2007 roku w Powiatowej Agencji Restrukturyzacji Rolnictwa powstały  
2 samodzielne stanowiska. Biuro powiatowe ARiMR organizuje staże dla młodych 
bezrobotnych skierowanych przez Powiatowy Urzędu  Pracy - w 2007 roku było ich 7.  
W momencie przyjmowania wniosków wyd łuża się czas pracy pracowników biura 
 -  godz. od 6.00 do 22.00. Kierownik poinformowała też, że jesteśmy powiatem  
o największej ilości hodowanej trzody chlewnej (535 tys. sztuk trzody chlewnej). Jeśli chodzi 
o wnioski o dopłaty bezpośrednie, rolnicy  składają je do Agencji co roku. Nowy okres 
programowania  2007-2013 pozwoli na ubieganie się przez rolników z naszego powiatu  
o środki w łącznej kwocie ponad 2 miliardów złotych. Możliwość ubiegania się  
o renty strukturalne zostanie ogłoszona przez Prezesa ARiMR w m – cu marcu. Co roku 
środki są dokładane. Wnioski obszarowe na 2008 rok do 15 maja. Agencja jest w trakcie 
organizacji szkoleń dla rolników, których  będzie 12. Szkolenia odbędą się  
we wszystkich gminach. Radny Owczarzak spytał o awaryjność systemu informatycznego 
dotyczący dopłat 2007 do 2013. Z  informacji prasowych wywnioskował, że w całym kraju 
jest duży problem z tym związany. Kierownik Dorota  Ewertowska odpowiedziała, że nie 
będzie komentować tego co pisze prasa – u niej w jednostce system informatyczny 
związany z płatnościami funkcjonuje dobrze. Biura Powiatowe realizują swoje zadania: renty 
strukturalne, system dopłat, zalesienia. Radny Piasecki zapytał o programy rolno 
środowiskowe, Kierownik powiedziała, że są to działania przychylne środowisku, 
ekologiczne, jest ich 7. Radny S.Maciaszek pytał o pomoc dla młodego rolnika oraz okres 
oczekiwania na realizacje zeszłorocznych wniosków rolników o dopłaty do modernizacji 
gospodarstw. Według Doroty Ewertowskiej pomoc dla m łodego rolnika będzie dostępna  
w 2008 roku, jednak w nieco bardziej ograniczonej postaci niż w ubiegłym roku. Młody rolnik 
może otrzymać premię bezzwrotną w kwocie 50 tys. złotych, a warunkiem jest jego wiek  
i powierzchnia gruntów rolnych w jego posiadaniu. Jeśli chodzi o  dostosowanie  
i modernizację gospodarstw, na które wnioski były przyjmowane w listopadzie 2007  
– wypłaty będą  następować od 4 do 7 miesięcy od złożenia wniosku. 
 
Sekretarz omówił wykaz proponowanych zmian do Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego, który będzie przedmiotem obrad sesji RP.  Członkowie Komisji zaopiniowali 
jednogłośnie pozytywnie projekt tej uchwały.  
 

 



Najwięcej dyskusji i emocji wzbudził temat „Analiza porównawcza zatrudnienia  
i wysokości płac pracowników administracji i obs ługi powiatu”.  Radni wcześniej otrzymali 
zestawienie tabelaryczne  związane z płacami w sferze oświatowej. Do tego zestawienia  
Przewodniczący Komisji każdemu z członków Komisja wręczył przez siebie wykonane w 
oparciu o  powyższe zestawienie analizę płac oraz wykresy. Skarbniczka Powiatu 
D.Królczyk przedstawiła  dodatkowo zestawienia liczbowe odnoszące się do pozostałych 
jednostek powiatu. W dyskusji uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji. Radny Sulikowski 
stwierdził, że niepokoi go wzrost płac w Ośrodku Szkolno – Wychowawczym 20% - 30%. 
Skąd taka podwyżka? Winno się brać do wielkości budżetu. Radni przypomnieli, że zgodnie 
z zaleceniem Zarządu i Skarbnika Powiatu wzrost płac mógł wzrosnąć o 3%, czyli o stopień 
inflacji. Radny Owczarzak zapytał co wpływa na rozbieżność średniomiesięcznych 
wynagrodzeń. Odpowiadali: Starosta, członek zarządu – Andrzej Bielecki i Skarbnik 
Powiatu. Przewodniczący Komisji zaproponował, aby radni do czasu następnego 
posiedzenia szczegółowo zapoznali się  z przedstawionym materiałem szczegółowym  
i skonkretyzowali swoje pytania dotyczące zaprezentowanych danych statystycznych. 
Wspólnie uzgodniono, że podczas następnego posiedzenia Komisji w marcu,  pytania te 
zostaną zebrane i przekazane  do prac Zarządu Powiatu, który też będzie analizował 
zestawienia wynagrodzeń w jednostkach.  
 
Radny Piasecki poprosił o uszczegółowienie  odpowiedzi  na swoje pytanie o kryteria wyp łat 
stypendium dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych, zawartej w Informacji z realizacji przez 
Zarząd Powiatu interpelacji, zapytań i wniosków radnych zgłaszanych w ubiegłym roku. 
J.Piasecki zwrócił się z tym pytaniem na sesji 9 maja 2007 roku. Odpowiedz zawarta  
w informacji go nie satysfakcjonuje, ponieważ chodziło mu o ogólną informację wszystkich 
szkół, a nie tylko Liceum Ogólnokształcącego nr 1. Odpowiedzi udzielał Starosta Powiatu. 
Stwierdził, że każda szkoła ustala własne kryterium. Na tym protokół zakończono.  
Na pytania odpowiadano na posiedzeniu. 
  
3.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
3.1  Zapytania  
Nie wypracowano. 
 
3.2  Opinie 
Nie wypracowano. 
 
3.3  Stanowiska 
 Nie wypracowano. 
 
3.4  Wnioski   
 Nie wypracowano.              
 
 
 
  ___________________________                                   _____________________  
              
         Protokołowała                                                           Przewodniczący Komisji   
  Irena Wojewódzka-Kucz                                                      Sławomir Maciaszek 
 

 


